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Kære Mette Annelie 
 
Du har stillet spørgsmål vedr. udvidelse af beboerlicens. 
 
Vedhæftet har du svar på dit spørgsmål. 
 
 
Med venlig hilsen  

Louise Johannsen 

Direktionsassistent 

TMF Sekretariat 

_________________________________________ 

KØBENHAVNS KOMMUNE  

Teknik‐ og Miljøforvaltningen  



 
   

 
Svar på spørgsmål vedrørende udvidelse af beboerli-
cens 

 

Baggrund 

I forbindelse med forhandlingerne om overførselssagen har du - i rela-

tion til budgetnotatet TM71a, hvor initiativ 1 omhandler afspærring af 

parkeringspladser foran restauranter og caféers facade til brug for ude-

servering -  spurgt til, om beboere med en beboerlicens i områder med 

belægning på over 100 pct. kl. 22 kan få lov til at parkere i tilstødende 

beboerlicenszoner? Herunder muligheden for at en sådan løsning vil 

indeholde både offentlige p-pladser og udvalgte private parkerings-

pladser.  

 
Svar:  

Kan beboere med p-licens i zoner med 100 pct. belægning efter kl. 22: 

- Få udvidet den zone, som deres licens gælder i?  

 

Ja, det kan godt lade sig gøre. Zonerne er indenfor de seneste år alle-

rede blevet udvidet (vi har reduceret fra 13 til 9). Det vil formentlig 

være beboere i randen af en given zone, som vil få glæde af et sådant 

tiltag. Dette er under forudsætning af, at der i nabozonen er over-

skudskapacitet i umiddelbar nærhed.  

 

 

- Få lov til at anvende private p-pladser?  

 

Dette er muligt, som det eksempelvis i dag er tilfældet med parkering 

under Israels Plads. Det vil dog kræve dialog med relevante grund-

ejere og en implementering af en adgangsløsning. Der kan desuden 

være krav om udbud. Det er derfor forvaltningens vurdering, at det kan 

være vanskeligt at implementere en løsning inden 1. oktober 2020.  

Teknik- og Miljøforvaltningen vurderer, at udgifter til leje af pladser vil 

beløbe sig til 2,0 mio. kr. i perioden frem til 1. oktober 2020.  

 

 

 

 

13. maj 2020 

 

 

 

 

Teknik- og Miljøforvaltningen 

  

Notat 
Til Mette Annelie Rasmussen 
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